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M Ø D E R E F E R A T  18. FEBRUAR 2025 

Forum Saxo Studienævn  

Møde afholdt Onsdag den 19. februar kl. 9-11  

Sted Lokale 12.3.07  

Referent Sara Holm-Meier (SHM)  

Til stede 

Signe Mellemgaard (SM) Rasmus Ambrosius Løvgreen (RAL), Pernille 

Foss (PF), Avner Shamir (ASH), David Bloch (DB), Wolfgang Filser (WF), 

Katrine Skov Pedersen (KSP), Philip Mark Pedersen PMP), Ludwig 

Hamilton-Wittendorff (LWH), Andreas Schäfler (AS) 

Desuden deltog 

Anders Holm Rasmussen (AHR), Mogens Pelt (MP), Anne-Marie Videbæk 

Lassen (AVL), Sahra Vallentin Mørk (SVM) 

Dagsorden 

Ad 1) Godkendelse af dagsorden 

Godkendt  

 

Ad 2) Godkendelse af referat fra det konstituerende møde den 5. 

februar 2025 

Godkendt 

 

Ad 3) Meddelelser  

AHR berettede, at arbejdsgruppen for uddannelseslandskabet har foreslået, 

at alle førstesemesterskurser skal være ugraduerede. Det er Studienævnets 

beslutning, og AHR foreslår, at fagene overvejer forslaget i forbindelse med 
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SIDE 2 AF 3 udarbejdelsen af de nye studieordninger. Til orientering har EngeRom sagt 

nej til den løsning i deres nye studieordninger.  

SHM meddelte at Nikoline Wiis Nielsen overtager studienævnsbetjening. 

De deltager begge på mødet i marts. 

 

Ad 4) Indledende behandling af 2026-studieordninger 

 

 

4.1  Besøg af Roar Kent for at høre om de nye rammer for HUMs 

BA-ordninger og det nye prøveformskatalog 

Roar Kent redegjorde kort for rammerne for de nye BA-studieordninger, og 

for det nye prøveformskatalog. 

[Rammebestemmelser og prøveformskatalog er efterfølgende sendt til 

studienævnets medlemmer.] 

Herefter en diskussion af blandt andet løbende prøver, som erstatter 

portfolioprøven, at der ikke længere kan være forudsætningskrav og at der 

nu er mulighed for at have 7,5 ECTS-elementer i studieordningerne. 

EngeRom har lavet nye studieordninger med udgangspunkt i de nye rammer 

– SHM sender studieordningerne til Studienævnets medlemmer til 

inspiration.  

 

4.2 Drøftelse af hvordan AI kan bruges i undervisning- og eksamen 

(Besøg af Jessica Hanser og TEACH)  

Jessica Hanser og Julie Marie Isager fra TEACH redegjorde for deres tanker 

om AI og brugen heraf i undervisning og eksamen. 

Herefter en diskussion af, hvordan de studerende skal lære at bruge AI 

’rigtigt’ og hvad og hvordan AI kan bruges af undervisere og studerende.  

 

4.3 Behandling af Studienævnets holdning til og svar på 

institutledelsens svar på det forrige Studienævns anbefalinger til 

de nye studieordninger 

SM redegjorde kort for baggrunden for punktet.  

Herefter en drøftelse af de forskellige fags erfaringer og holdninger til 

forskningsområderne. Der var en generel tilfredshed med to 

forskningsområder på BA-ordningerne, men Etnologi oplever nogle 

udfordringer, så SM foreslår en fleksibel løsning, hvor fagene har 

forskellige antal forskningsområder. 

Det blev besluttet, at SM laver et udkast til et svar til institutledelsen, som 

hun sender i høring ved Studienævnet. 

 

 

 



 

 

SIDE 3 AF 3 4.4 Opfølgende drøftelse af rammer for HUMs BA-ordninger og 

prøveformskatalog samt AI i undervisning og eksamen 

Der vil være løbende drøftelser i løbet af semestret, når der arbejdes med 

studieordningerne. 

 

4.5 Planlægning af det videre forløb med BA-studieordningerne. 

Arbejdet med studieordningerne vil være et fast punkt på dagsordenen. 

 

Ad 5) Drøftelse af parallelsproglighed og valg af sprog 

Det blev besluttet fortsat at afholde møderne på dansk. 

 

Ad 6) Indstilling af studerende til dekanatets dialogforum (bilag 

vedhæftet)  

LWH blev indstillet. 

 

Ad 7) Drøftelse af Studienævnets fokuspunkter for 2025 

De nye studieordninger vil være et fast punkt, ligesom Saxos fremtidige 

flytning skal være et fast punkt. 

 

Ad 8) Løbende drøftelse af studiemiljøet 

Der er stor bekymring blandt de studerende over flytning af CSS til HUM. 

HUM-rådet afholder generalforsamling, og de studerende opfordres til at 

deltage.  

 

Ad 9) Ændring af DCC’s praksis til eksamenssprog 

Flyttes til næste møde. 

 

Ad 10) Merit- og dispensationssager 

Der var ingen kommentarer til den rundsendte liste. 

 

Ad 11) Eventuelt 

Der var intet til punktet. 
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